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نجات پلنگ گیلان از تله سیمی
گیلان امروز- پس از انتشار اخبار متعدد از انقراض پلنگ تا تلف 
شدن گاه گاه این گربه سان عظیم، امروز چهارشنبه خبر رسید که 
محیط بانان گیلانی در ارتفاعات کوهستانی رودسر، پلنگ گرفتار در 
تله سیمی را نجات داده و در طبیعت رها کردند. مدیرکل حفاظت 
محیط زیست گیلان ضمن اعلام این خبر بیان کرد: یک قلاده پلنگ 
اشکورات رودسر  ناشناس در منطقه  افراد  تله مچ گیر  بالغ در  نر 
گرفتار شده بود که پس از اطلاع بموقع نجات یافت.  ساسان کفایی 
یگان حفاظت  ماموران  افزود:  ایرنا  با  اختصاصی  گوی  و  در گفت 
محیط زیست رودسر  پس از اطلاع بموقع از گرفتار شدن یک قلاده 
پلنگ در تله سیمی افراد ناشناس، بلافاصله به همراه دامپزشک و 
اکیپ یگان و کارشناسی حیات وحش استان و شهرستان  به منطقه 
مورد نظر اعزام شدند. وی ادامه داد: گروه اعزامی پس از چند ساعت 
راهپیمایی در نقاط کوهستانی، این پلنگ گرفتار در تله را با استفاده 
از تزریق مواد بی هوش کننده از تله آزاد و پس از معاینه، بیومتری 
)آنالیز مشخصات( و اطمینان از سلامتی کامل و بعلت آسیب ندیدن 
پس از به هوش آمدن در همان منطقه رهاسازی کردند. مدیرکل 
حفاظت محیط زیست گیلان عنوان کرد :پلنگ گرفتار بالغ، حدودا 
۸ ساله و نر بود؛ محل تله گذاری در ارتفاعات حدود یک هزار و ۸۰۰ 
متری از سطح دریا بوده که برخی از باغداران به بهانه جلوگیری از 
خسارت گراز به زمین های کشاورزی و باغی خود اقدام به نصب 

چنین تله های  سیمی می کنند.

راه اندازی سامانه حمایت از خانواده 
زندانیان در گیلان

گیلان امروز- مدیرکل زندان های گیلان، با بیان اینکه در برنامه 
تحولی قوه قضاییه رسیدگی به امور خانواده های زندانیان یک امر 
مهم است، گفت: سامانه حمایت از خانواده های زندانیان راه اندازی 

شده که بستری همواره در راستای حمایت های ویژه از آنان است.
رضا محمدی اصل با بیان اینکه در برنامه تحولی قوه قضاییه رسیدگی 
سامانه  گفت:  است،  مهم  امر  یک  زندانیان  خانواده های  امور  به 
حمایت از خانواده های زندانیان راه اندازی شده که بستری همواره 
در راستای حمایت های ویژه از آنان است. سرعت ارایه خدمات و 
این  مزایایی  از  از خدمات حمایتی  استفاده  برای  آسان  دسترسی 
سامانه است.  وی یادآور شد: خانواده های مددجویان برای استفاده 
 samanehemayat.com نشانی  به  مراجعه  با  مذکور  سامانه  از 

نسبت به تکمیل فرم اقدام کنند.

اجرای پروژه های آبخیزداری 
در گیلان با استفاده از منابع صندوق 

توسعه ملی
منابع طبیعی  اداره کل  آبخیزداری  و  فنی  معاون  امروز-  گیلان 
از  را  مخرب  سیلاب های  بروز  از  جلوگیری  گیلان  آبخیزداری  و 
در  و گفت:  کرد  اعلام  آبخیزداری  اجرای طرح های  مزایای  جمله 
توانستیم  از منابع صندوق توسعه ملی  با استفاده  سال گذشته و 

پروژه های آبخیزداری را در هفت شهرستان گیلان اجرایی کنیم.
فریور نقوی در گفت وگو با شبستان ، اجرای پروژه های آبخیزداری 
در هفت شهرستان گیلان با استفاده از منابع صندوق توسعه ملی 
را مورد اشاره قرار داد و اظهار داشت: تلاش می کنیم با استفاده از 
منابع ملی و استانی طرح های آبخیزداری به بهترین نحو و به تناسب 

نیاز حوزه های آبخیز شهرستان ها در گیلان اجرایی شوند.
معاون فنی و آبخیزداری اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری گیلان 
تخصیص 15 میلیارد تومان اعتبار از محل صندوق توسعه ملی برای 
عملیات مکانیکی پروژه های آبخیزداری گیلان در سال 99 را مورد 
اشاره قرار داد و افزود: رویکرد اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری 
رویکردی  آبخیزداری  پروژه های  اجرای  بحث  در  گیلان  استان 
بندهای  چین،  خشکه  بندی،  گابیون  نقوی  است.   پیشگیرانه 
چپری و بندهای سنگی - ملاتی را از جمله عملیات های مکانیکی 
آبخیزداری اعلام کرد و در پاسخ به این پرسش که طرح های این 
حال  در  شد:  یادآور  داشته اند  فیزیکی  پیشرفت  مقدار  چه  حوزه 
حاضر این پروژه ها چیزی حدود 5۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته 

و در دست پیگیری قرار دارند.
وی تعریف پروژه های آبخیزداری در سطح استان گیلان بر اساس 
اولویت هایی که در هر حوزه وجود دارد را مورد تاکید قرار داد و 
یادآور شد: فراهم شدن بستر مناسب هم برای فعالیت های اجتماعی، 
فعالیت های زیستی و حتی تولید و رونق پایدار اقتصادی در جوامع 

انسانی از جمله فواید مهم آبخیزداری محسوب می شود.

کشت بادام زمینی در آستانه اشرفیه 
آغاز شد

آغاز  از  اشرفیه  آستانه  کشاورزی  جهاد  مدیریت  امروز-  گیلان 
کشت بادام زمینی در زمین های کشاورزی این شهرستان خبر داد.
مهرداد محمدی در گفتگو با ایرنا با اشاره به آغاز کشت بادام زمینی 
در منطقه کورکاء آستانه اشرفیه اظهار داشت: این کشت بصورت 
مکانیزه توسط سید محمود میری ، یکی از بادامکاران منطقه و در 
سطح ۸ هکتار از زمین های زیر کشت بادام زمینی صورت گرفته 
است.  وی سطح زیر کشت بادام زمینی در این شهرستان را ۲ هزار 
و 5۰۷ هکتار اعلام و خاطر نشان کرد: کشت بادام زمینی همه ساله 
از اواخر فروردین ماه و اوایل اردیبهشت ماه در این منطقه آغاز می 
شود. وی با بیان اینکه محصول بادام زمینی در اواخر مردادماه توسط 
بادامکاران برداشت می شود یادآور شد: رقم بادام زمینی این منطقه 
از نوع گلی بوده و نبی دهکاء ، نقره ده ، کورکاء و  پرکاپشت یاورزاده 

از مهمترین مراکز این محصول در شهرستان به شمار می روند.
محمدی در ادامه با اشاره به اینکه 99 درصد از زمین های زیر کشت 
بادام زمینی در این شهرستان بصورت سنتی و یک درصد باقی مانده 
بصورت مکانیزه کشت می شود افزود: پیش بینی می شود امسال 
15۰ هکتار از زمین های بادام زمینی این منطقه بصورت مکانیزه 
کشت شود. وی این شهرستان را قطب اصلی تولید بادام زمینی در 
کشور دانست و گفت: کیفیت و طعم خوب موجب شده تا محصول 
بادام زمینی منطقه ) بصورت آجیل و کره ،بادام سوخته که نوعی 
قرار  کنندگان  توجه مصرف  مورد  همواره   ) است  محلی  شیرینی 
گیرد. همه ساله در این شهرستان، حدود شش و نیم تن پیله تر 
بادام زمینی بدست می آید که از این میزان، حدود چهار تن دانه 

بادام زمینی حاصل می شود.  

بررسی دلایل تعطیلی و چالش های مجموعه بزرگ فرهنگی گیلان

تالار مرکزی رشت، خفته زیر گرد و غبار آرزوهای یک استان
امیر سقا 

تالار مرکزی شهر رشت که کلنگ ساخت آن در سال ۸۶ به زمین خورده 
بود، در نهایت پس از 11 سال در سال 9۷، همزمان با سفر ریاست جمهوری 

و همچنین با حضور وزیر ارشاد به بهره برداری رسید.
هزینه ساخت این مجموعه به گفته وزیر ارشاد ۷۰۰ میلیارد ریال و مجموع 
مساحت این تالار 1۴۰۰۰ متر مربع است که در سه طبقه ساخته شده و 
با ظرفیت  نمایش  و  تئاتر  نفر، سالن  با ظرفیت 11۰۰  اصلی  تالار  شامل: 
5۶۰ نفر، سالن گردهمایی و سمینار با ظرفیت 1۰۰ نفر و سالن موسیقی 
سنتی با ظرفیت 1۲۰ نفر است.علاوه بر این تالار و سالن ها این مجموعه 

فروش  بازارچه  و  گالری  کتاب خانه،  دارای 
محصولات است.

با همه سر و صدای زیادی که ساخت تالار 
مدت  همچنین  و  داشته  رشت  مرکزی 
زمان آن تا بهره برداری ـ بیش از یک دهه 
فعالیت های  شاهد  که  می رفت  انتظار  ـ 
گوناگون هنری باشیم اما روند فعالیت این 
از زمان  ثابت کرد.  را  انتظارات  تالار خلاف 
بروز مشکلات و عدم استفاده از تالار تاکنون 
واکنش مسؤولان ارشاد در پاسخ به چرایی 
این ماجرا، “پاره ای مشکلات حقوقی” بوده 
است. از این رو مرور با بازکاوی این پرسش 
که چرا از این تالار در دو سال اخیر استفاده 
نمی شود و طرح چند سوال دیگر از مسؤولین 

خواسته تا به آن ها پاسخ دهند.

واژه “امیدواری” پای ثابت داستان
با توجه به تکلیف دولت مبنی بر واگذاری 
مفاد  براساس  تمام  و  تمام  نیمه  پروژه های 
ماده ۲۷ الحاق برخی مواد به قانون تنظیم 
مصوب   )۲( دولت  مالی  مقررات  از  بخشی 
تبصره  و همچنین  اسلامی  مجلس شورای 
19 ماده واحده قانون بودجه سال 99، این 

اداره کل موظف بود طی فرآیند دستورالعمل ابلاغی اینگونه اماکن را به بخش 
غیر دولتی واگذار کند.

آخرین  درخصوص  مرور  به سوال  گیلان  ارشاد  و  فرهنگ  اداره کل  پاسخ 
وضعیت این تالار برای بازگشایی چنین است: با توجه به اهمیت پروژه تالار 
مرکزی و حجم سرمایه گذاری انجام شده و موارد فنی که می باید در این 
پروژه تکمیل شود تا بتوان بهره برداری 1۰۰ درصدی انجام گیرد )از جمله 
اجرای ماشینری در دو سالن اصلی( این اداره کل پیگیر روند قانونی، فنی و 
اقتصادی برای تهیه اسناد فراخوان عمومی برای جلب سرمایه گذار و بهره 
بردار است و با برنامه ریزی انجام شده “امیدواریم” تا پیش از پایان سال 
جاری کمیته واگذاری استانی با حضور دستگاه های عضو تشکیل تا مجوز 
ارشاد گیلان، در شرایط  فراخوان عمومی صادر شود. طبق اطلاع مدیران 
از  ارشاد، حفظ و حراست  و  اداره کل فرهنگ  پرسنل  از  استفاده  با  فعلی 
ساختمان و تجهیزات تالار مرکزی رشت انجام می گیرد و در برخی موارد 

فعالیت های فرهنگی و هنری در سالن ها اجرا می شود.
در سطور بالا از این موضوع یاد کردیم که تالار مرکزی برای واگذاری باید 
یک فراخوان عمومی برگزار کند و مجموعه را به بخش خصوصی بسپرد اما 
تلقی  ارشاد  اداره کل  پروژه های عمرانی  از  پروژه، بخشی  این  از آن جا که 
می شود، برهان این امر است که از ابتدا حتی ساخت و مدیریت آن وابسته 
است  فرهنگ«  کار دست شرکت »توسعه  و کلیت  نبوده  ارشاد گیلان  به 
که اعضای آن شامل افراد بازنشسته اداره ارشاد اسلامی است و مرکز آن 
در تهران است و حتی در پروژه های سایر استان ها نیز نقشی اساسی ایفا 
می کند. این سازمان مسؤولیت بخش گیلان خود را به »مرتضی یوسف پور« 
مشاور مدیر کل ارشاد گیلان و »محمد احمدپور« معاون سابق سیاسی و 
امنیتی استانداری گیلان سپرد که خود این امر بنای مشکلات اساسی میان 
هنرمندان گیلانی و احمدپور شد و هنرمندان به این اعتقادند که این شخص 
هرچند در سیاست فعالیت های زیادی کرده است اما در حوزه ی فرهنگی و 

هنری فعال نبوده و اداره یک مجموعه هنری در توان این فرد نبوده است.
تالار وجود دارد  این  بهره برداری  این  به گزارش مرور، مشکلاتی در مسیر 
که هنوز رفع نشده و موجب شده که این پروژه تاکنون تکمیل نشود و این 
گزاره بدین معناست که این تالار هنوز بیمه ای ندارد. چنانچه اگر اتفاقی برای 
شخصی بیفتد با این روند مدیریتی بعید است مسؤولی بتواند پاسخ گو باشد.

پس از 1۲ سال فرصت برای ساخت چنین تالاری، انتظار می رفت که دیگر 
مشکل فنی در آن وجود نداشته باشد اما گویا یکی از دلایلی که هنوز تالار 
مرکزی رشت سرانجام نگرفته است، مشکلات آتش نشانی، فاضلاب و سیستم 

سرمایش و گرمایش است.

ارشاد، یکه تاز مسیری مبهم
 با توجه به شرایط کنونی این مجموعه که در تعلیق به سر می برد شرایط 
نگه داری از آن به عهده پرسنل حفظ و حراست از ساختمان و تجهیزات است 
که البته نتوانسته از پس هزینه های این تالار بر بیایند و موجب مشکلاتی 
مثل قطعی برق و آب در این مجموعه شده است. دلیل این اتفاق اشتباه 
مدیران در برآورد مالی این مجموعه از ابتدا بوده است که گفته می شود دخل 

و خرج اقتصادی این تالار به یک اندازه نیست.
موارد  برخی  در  مدعی اند،  گیلان  ارشاد  و  فرهنگ  کل  اداره  مسؤولان 
فعالیت های فرهنگی و هنری در سالن اجرا می شود که البته جز چند اجرای 

برگزار  زمانی  بازه  این  در  رویداد دیگری  از کرونا،  محدود در دوران پیش 
نشده است.

هزینه ساخت این مجموعه به عهده وزارت ارشاد و از بودجه اعتبارات ملی 
بوده و تا کنون هر درآمدی از این تالار به حساب خزانه واریز شده است.

حقوقی”  مشکلات  از  “پاره ای  پاشنه  بر  همچنان  مرکزی،  تالار  داستان 
می چرخد و سوالی که به وجود می آید آیا ارشاد چنین مشکلاتی را پیش بینی 

نکرده بود؟
اکنون نقدی که به این رفتار ارشاد وارد است این است که چرا اداره این 
مجموعه را به افراد توانمند همین استان نسپرد و نه تنها چنین کاری نکرد 

بلکه حتی از مشورت هنرمندان استانی جلوگیری کرد.
چیزی که تاکنون در اطلاعات به دست آمده واضح است این است که بخش 
بعید  تالار مرکزی است، رویایی که  برای  نیافتنی  خصوصی رویایی دست 
است و از عملکرد ارشاد می توان فهمید که این سازمان می خواهد این رویا 
بعید باقی بماند و با سایر سازمان های دولتی توپ تالار مرکزی را به ناکجا 

پاس بدهد.
پروژه  این  در  نیز  شهر  شورای  و  شهرداری  چون  دولتی  ارگان های  سایر 
با  که  موضوع  این  به  نسبت  ارشاد  اداره  اما  و  داشته اند  همکاری  ارشاد  با 
شهرداری در این مجموعه به مشکل خورده اند را تکذیب و بروز چالش های 

گوناگون را امری طبیعی تلقی کرده است.
هر گونه پرسش و کوشش برای پیدا کردن فعالیت بخش خصوصی در این 
مجموعه، ما را به بازی “امیدواری” و “آینده” سوق می دهد. کنکاش ما برای 
پیدا کردن پاسخی دقیق با این پرسش مطرح شد که شرایط همکاری با 
ارشاد به چه شکل است و پاسخ ارائه شده حاکی از آن بوده که از آغاز کلیه 
مطالعات فنی، اقتصادی و حقوقی به عهده ارشاد بوده و سعی این اداره طبق 
گفته خود مقامات، سعی بر شفاف سازی نحوه واگذاری بوده که با فراخوان 

عمومی در آینده ای نزدیک عملی بشود. 
از طراحی تا کاربری، از هیچ تا پوچ

اگر بخواهیم نگاهی به وضعیت طراحی این تالار داشته باشیم، پیش از هر 
چیزی در نگاه اول سالن های موسیقی و تئاتر، نکته ای به چشم می خورد نبود 
یک طراح متخصص است. طبق اطلاعات به دست آمده معماری این مجموعه 
یکی از اساتید دانشگاه گیلان سپرده شد که در سابقه کاری خود معماری 
کتاب خانه مرکزی و دانشکده معماری این دانشگاه را به عهده داشته است. 
یکی از نکاتی که در طراحی های این معمار به چشم می خورد فضای زیاد 

برای به کار بردن راه پله و راه رو است.
کاربرد سالن ها نیز جای بحث دارند. اول از همه سالن اجرای تئاتر آن است به 

شدت از سطح پایین کیفی برخوردار است. در دو گوشه یال کناری این سالن، 
دو ستون تعبیه شده که به طور کلی دید تماشاگر را می گیرد. صحنه سالن 
دارای عمق بیش از حدی می باشد، این عمق به ۲۰ متر می رسد و در سالن 
دیگر، که سالن اصلی این مجموعه است، آکوستیک نیست و در گفت و گو با 
بازیگرانی که در آن سالن به اجرا پرداخته اند، آن ها به این امر که صدا هنگام 

بازی اکو دارد و صدای خودشان را می شنوند اشاره شده است.
یکی دیگر از نکات، میزان نور بالای سالن است که بیش از هر سالنی در 
استان گیلان است و با توجه به صحنه بزرگی که به آن اشاره کردیم و با توجه 
هزینه بالا، به هیچ وجه کاربرد ندارد، زیرا هیچ گروه تئاتری در گیلان شرایط 
را  بزرگی  فضای  چنین  در  تمرین 
اجرایی  چنین  بخواهد  اگر  و  ندارد 
داشته باشد فقط باید در همان سالن 
تمرین کند که مطمئنا هیچ گروهی 
را  آن  اجاره  هزینه  پرداخت  توانایی 

ندارد.
سالن ها  کاربری  به  بخواهیم  اگر 
بپردازیم به نکات جالبی پی می بریم. 
به خود  را  توجه  اپرا  سالن  ابتدا  در 
جلب می کند. سالنی با ظرفیت بالا 
تعبیه آن در چنین مجموعه ای  که 
در شهر رشت عجیب است، زیرا حتی 
در تهران هم اجراهای اپرا کمی است 
سالن  در  برود.  صحنه  روی  به  که 
استیجی  بک   گونه  هیچ  نیز  تئاتر 
تعبیه نشده و این مجموعه هیچ بلک 
ندارد. همچنین سالن چهار  باکسی 
نکته  تنها  نیست.  سویی  سه  یا  سو 
مثبت این مجموعه صندلی های آن 
است که آن هم در سالن های پایین 

در زاویه دچار مشکل می باشند.
گویا طراحی این مجموعه مربوط به 
سلسله هایی پروژه هایی است که قرار 
بود پیش از انقلاب انجام شود که روند ساخت آن در چند شهر پس از انقلاب 
نیز ادامه پیدا کرد که از کیفیت بالایی برخوردار نیست. تمام این پروژه ها قرار 
بود فضایی چون تئاتر شهر تهران را شبیه سازی کنند که تا به حال چنین 

اتفاقی نیفتاده است.
به این دلیل گفته می شود که معمار و مشاور این پروژه به درستی عمل 
نکرده اند که اصول ساخت یک مجموعه هنری متناسب با فضای رشت در 
این پروژه رعایت نشده است. به طور کل در وصف این مجموعه باید پرسید 
که چرا به جای آن که مجموعه ای با این هزینه ساخته شود، چند سالن 
کوچک اما کاربردی تر نه تنها در شهر رشت بلکه در سایر شهرهای استان 

ساخته نشده است؟ 
آمد و شدی که ردپایی ندارد

در بالا به این موضوع اشاره کردیم که روند ساخت این مجموعه چه در مرحله 
طراحی وچه در مرحله مشاوره دچار ضعف های فراوانی بوده است. حالا به دو 
مورد گذشته، ضعف گروه ناظر و پیمانکار را نیز اضافه کنید. در ابتدا مدیریت 
این تالار به دست تیمی افتاد که پس از مدتی معلوم شد که این تیم مدیریت 
قانونی ندارد. این عدم شفافیت ها را به همه مراحل واگذاری تعمیم دهید. 
طبق آن چیزی گفته شده، مرحله اجرا به گروهی سپرده شد که بعد از مدتی 
معلوم شد این گروه بدون هیچ مزایده ای توانسته، مسؤولیت را به عهده گیرد 

و صورت مالی شفافی هم ارائه نشده است.
با این حال پاسخ اداره کل فرهنگ و ارشاد به مرور اینگونه است: “اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی به دنبال بهترین روش جهت واگذاری این مجموعه 
است که در حال حاضر ماده ۲۷ تنها روش برای این منظور بوده زیرا در 
این روش با اعلام فراخوان عمومی در سطح کشور سرمایه گذاری با اهلیت 

انتخاب و تکمیل و بهره برداری انجام می گیرد .
کلیه مطالعات فنی، اقتصادی و حقوقی در شرف انجام بوده و سعی اداره کل 
بر شفاف سازی نحوه واگذاری که با انجام فراخوان عمومی است و این مهم 
در آینده نزدیک عملی می شود.” در انتها، تالار مرکزی رشت تنها مجموعه ای 
نیست با چنین مشکلات مدیریتی دست و پنجه نرم می کند، سالن سردار 
جنگل هم نیز بعد از گذشت زمان زیادی هنوز بلاتکلیف است و دود این گونه 

بلاتکلیفی ها فقط در چشمان هنرمندان این استان می رود.
مدیریت  بالای  اهمیت  می آمد،  بر  هنرمندان  با  صحبت  از  که  چیزی  آن 
نیست  قرار  اگر  بودند که  باور  این  به  آن ها  است.  برای چنین مجموعه ای 
تالار مرکزی را گروهی هنری مدیریت کند فرقی به حال هنرمندان و وضع 
معیشت آن ها نمی کند. اما در نهایت حرف همه آن ها بازگشایی چنین فضایی 

است که دوباره بتواند آن ها را گرد هم آورد.

وحیده اسماعیلی
امتحانات  به  مانده  باقی  ماه  و یک  تحصیلی  پایان سال  آستانه  در 
و  تبلت  به  از دسترسی  گیلانی  آموزان  دانش  از  بسیاری  همچنان 
گوشی هوشمند محرومند. به گفته ی معاون وزیر آموزش و پرورش و 
رییس سازمان آموزش و پرورش استثنایی در رشت، 11 هزار دانش 

آموز گیلانی نیازمند تبلت و گوشی تلفن همراه هستند.
»سید جواد حسینی« گفت: تاکنون ۳ هزار و ۷۰۰ تبلت و گوشی 
تلفن همراه برای دانش آموزان نیازمند گیلانی در حوزه اموزش و 

پرورش استثنایی تهیه و توزیع شده است.
وی گفت: برای بهره مندی بقیه دانش آموزان امروز تفاهم نامه ای با 
استاندار گیلان منعقد شد تا با بهره گیری از اعتبارات داخلی، ملی 
و در  نیز خریداری  ارتباطی  از وسایل  تعداد  این  و ظرفیت خیران 
اختیار دانش آموزان کم برخوردار قرار گیرد تا با کیفیت آموزشی و 
عدالت آموزشی همه دانش آموزان به تعلیم و تربیت بپردازند و از 

تحصیل محروم نشوند.
در ادامه »محمد رحمتی« مدیرکل آموزش و پرورش گیلان اظهار 
امیدواری کرد هر چه زودتر با استفاده از ظرفیت خیرین زمینه ی 
کم  آموز  دانش  هزار   11 برای  همراه  تلفن  گوشی  و  تبلت  خرید 
برخوردار گیلانی فراهم شود.  محمد رحمتی افزود: 11 درصد دانش 
آموزان در گیلان به شبکه شاد متصل نیستند و اگر چه این آمار در 

کشور ۲9 درصد است، اما در تلاشیم تا زمینه تحصیل این دانش آموزان 
نیز در سال تحصیلی آینده فراهم شود.

امتحانات  برگزاری  از  پرورش  و  آموزش  گذشته  هفته های  حالیکه  در 
حال  بود،  داده  خبر  ماه  خرداد  در  تحصیلی  پایه های  برخی  در  حضوری 

بودن  غیرحضوری  احتمال  و  کرونا  چهارم  پیک  در  کشور  گیری  قرار  با 
امتحانات، تکلیف دانش آموزان محروم از گوشی هوشمند و تبلت چیست؟

»جابراخلاقی« معاون آموزشی سازمان آموزش و پرورش گیلان در این باره 
به مرور گفت: با همکاری خیرین و سازمان برنامه و بودجه گیلان تاکنون 
بیش از ۲5۰۰ دستگاه گوشی و تبلت به دانش آموزان نیازمند استان اهدا 

شده است.
دانش  درصد   ۸۷ آمارها،  براساس  اینکه  به  تأکید  با  وی   
دارند  آموزی حضور  دانش  آموزان گیلانی در شبکه ی شاد 
گفت: 1۳ درصد باقیمانده نیز به سایر روشهای آموزشی از 

جمله اسکای روم و واتساپ دسترسی دارند.
امتحانات  اینکه تجربه ی برگزاری یک دوره  بیان  با  اخلاقی 
غیرحضوری در ترم اول را داریم اضافه کرد: برای امتحانات 
برگزاری  ضمن  است.  شده  طراحی  روش  سه  سال  پایان 
از  و  باشد  مساعد  شرایط  اگر  غیرحضوری،  امتحانات 
غیر  روش  با  همزمان  می توانیم  شویم  خارج  قرمز  شرایط 
حضوری،امتحانات حضوری نیزبرگزار کنیم که البته اجباری 
همچنین  ندارد.  وجود  مدرسه  در  آموز  دانش  حضور  برای 
نیز معلمان  از دستگاه هوشمند  آموزان محروم  برای دانش 
نمره  سال  درطول  آموز  دانش  عملکرد  اساس  بر  می توانند 

لازم را تعیین کنند.
وی تأکید کرد: به طور قطع هفته آینده تصمیمات جدید از 
می شود.  اخذ  سال  پایان  امتحانات  برای  خانه  وزارت  سوی 

درغیر اینصورت برای روش غیر حضوری مشکلی نداریم.
معاون آموزش و پرورش گیلان درباره آمار دانش آموزان کم 
برخوردار استان که به دلیل وضعیت اقتصادی درسال جدید 
ترک تحصیل کردند گفت: بر اساس پیگیری مدیران مدارس آمار دانش 

اموزان ترک تحصیل کرده کمتر از یک درصد گزارش شده است.
آموزان گیلانی در سال تحصیلی 1۴۰۰-1۳99   دانش  آمار  است  گفتنی 

افزون بر ۳۶۸ هزار دانش آموز اعلام شد.

۱۱ هزار دانش آموز گیلانی محروم از تبلت و گوشی هوشمند


